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str. 2 výpis z katastra od júna získate aj na pošte
str. 3 parkovanie na súkromných pozemkoch
str. 6 zastávky v novom šate

Vážení spoluobčania,
je mi úprimne ľúto, že tesne pred voľ-

bami, ako v roku 2010, tak aj v roku 2014,
sa vyťahujú ťažké a nepopulárne témy,
ktoré štiepia spoločnosť na dva veľké tá-
bory, ktoré potom argumentujú za a proti
veľmi emotívne a stráca sa rácio celého
problému. Ako som už avizoval v nejed-
nom článku v Ťahanovských novinách,
mojou prvoradou úlohou v tomto voleb-
nom období bolo riešenie vysporiadania
pozemkov v mestskej časti. Preto som
všetky svoje sily od začiatku volebného ob-
dobia vrhol na riešenie tohto problému.
Hneď na začiatku volebného obdobia som
sa stretol s otcom Vojtekom a potom ešte
niekoľkokrát, aby sme riešili problém
spočívajúci v tom, že mnohé naše stavby
(napr. časť Ázijskej triedy, park na Ame-
rickej triede, Budapeštianska, Sofijská a
časť Varšavskej ulice) ležia na cirkevných
pozemkoch, ktoré by cirkev rada odpre-
dala, zamenila alebo z nich rada mala neja-
ký finančný zisk, ktorý by jej pomohol pri
výstavbe rímskokatolíckeho chrámu. Za-
čiatkom tohto roku sme sa dohodli, že tento
problém bude riešiť rímskokatolícka cir-
kev, farnosť Košice - Sídlisko Ťahanovce,
ktorá je vlastníkom týchto pozemkov a
mesto Košice, ktoré má kompetencie pre

riešenie pozemkov pod sídliskom vyplýva-
júce z delimitácie bývalého systému kom-
plexnej bytovej výstavby a zákona 138/91
Zb. o majetku obcí. Ďalej sme do tohto pro-
cesu nevstupovali.

Mesto Košice požiadalo mestskú časť
listom zo 17.6.2014 o vydanie stanoviska
k zámeru zámeny pozemkov vo vlastníctve
rímskokatolíckej cirkvi farnosť Košice-
Sídlisko Ťahanovce, ktoré sú pod sídliskom
Ťahanovce s výmerou 33000 m2 za lesné
pozemky vo vlastníctve mesta Košice /ťa-
hanovský les/ o výmere 100 hektárov.
Rozdielne výmery vyplývajú z rozdielu
ceny medzi stavebnými pozemkami /pod
sídliskom/ a lesnými pozemkami /ťaha-
novský les/. V čase, keď sme spracovávali
stanovisko, ale ani neskôr, nepadla ani
zmienka o tom, že by po zámene pozemkov
došlo k vyňatiu lesného pôdneho fondu a k
prekvalifikovaniu lesných pozemkov na
pozemky stavebné. Tieto indície zrejme vy-
plývajú z pokusu iného investora v pred-
chádzajúcich rokoch, ktorý už pri návrhu
kúpy predstavoval projektový stavebný
zámer. Na základe žiadosti mesta Košice
ale aj z priloženého návrhu rímskokato-
líckej cirkvi na zámenu usudzujeme, že
cirkev po získaní vlastníctva k lesu bude
plniť funkciu jeho vlastníka a v súlade s
platnou legislatívou v tomto lese hospo-
dáriť. Preto som bez toho, aby som zvolal
miestne zastupiteľstvo, vydal kladné stano-
visko mestskej časti, čo je dnes značne
zneužívané. Pravdou je aj to, že v súčas-
nosti les, o ktorý sa starajú Mestské lesy,
slúži na ukladanie odpadkov, prebývanie
neprispôsobivých občanov, s tým spojené
nepovolené výruby a dochádza v ňom k
inej protiprávnej činnosti. Musím zdô-
razniť, že prekvalifikovanie lesa, ktorý je
ako les v platnom územnom pláne mesta,

na inú funkciu, napr. stavebné pozemky,
vyžaduje zmenu územného plánu, ktorý je
považovaný za zákonnú normu. Takáto
zmena je dlhodobý proces, vyžaduje sú-
hlas miestneho a mestského zastupiteľstva
a kladné stanoviská ostatných dotknutých
inštitúcií, napr. úradu životného prostredia,
lesoochranárskych spolkov a pod.

Po vydaní nášho kladného stanoviska
na zámenu 33000 m2 stavebných pozem-
kov za 100 hektárov lesa mesto Košice dalo
vypracovať znalecké posudky na hodnotu
zamieňaného majetku v týchto výmerách a
odborné stanoviská dopadu tejto zámeny,
čoho výsledkom bol návrh zámeny 26545
m2 pozemkov vo vlastníctve rímskoka-
tolíckej cirkvi za 170 hektárov lesa. Takto
upravený návrh bol 9.9.2014 primátorom
mesta Košice predložený na rokovanie
mestského zastupiteľstva.

Pretože sa jednalo o prípad hodný oso-
bitého zreteľa, potreboval získať podporu
60% všetkých poslancov, t.j. 30 hlasov.
Získal len 28, čím sa táto transakcia od-
ložila.

Následne som pozval otca Vojteka 16.
septembra na stretnutie, na ktorom sme

prejednali ďalšie možné kroky, ktoré by sa
v tejto veci dali podniknúť. Otec Vojtek ma
informoval, že by cirkev bola ochotná
v tejto veci urobiť aj ďalšie ústupky a dať
obyvateľom ďalšie benefity. Takže ani
mesto, ani cirkev ešte v tejto záležitosti
nepovedali posledné slovo. Mne zostáva
len dúfať, že sa dohodnú a obyvateľom
aspoň tejto časti sídliska budeme vedieť
zabezpečiť pozemky. Na mestskom zastu-
piteľstve vystúpil k tejto téme aj starosta
mestskej časti Košice-Ťahanovce Ing. Ján
Nigut, ktorý vyzval primátora mesta, aby
aj pozemky v iných lokalitách sídliska Ťa-
hanovce, vlastníkmi ktorých sú obyvatelia
mestskej časti Košice-Ťahanovce, boli
riešené výhodnými zámenami pozemkov
v prospech ich vlastníkov. Pevne dúfam, že
nám naštartovanie obojstranne výhodných
zámen pozemkov pomôže pri riešení
našich najpálčivejších problémov, ktoré sa
už tiahnu veľmi dlho a iritujú ako oby-
vateľov (viď súkromné parkoviská), tak
aj potenciálnych investorov v mestskej
časti.

Emil Petrvalský - starosta

Dvojmesačné prázdniny sa aj tohto
roku pre všetkých školákov rýchlo
skončilii. Nový školský rok je v plnom
prúde a svoje brány otvorili aj naše ťa-

hanovské základné školy. Či sme zaznamenali zvýšený počet detí na zák-
ladných školách a akých aktivít sa môžu zúčastniť počas roka naši najmenší
Ťahanovčania, aj na to sme sa opýtali PaedDr. Márie Kavečanskej,
vedúcej referátu školstva, športu a mládeže Magistrátu mesta Košice.

Oproti minulým rokom košické materské a základné školy začínajú
počtom detí rásť. Zaznamenali ste zvýšený populačný tlak aj na Sídlisku
Ťahanovce?

Mesto Košice je zriaďovateľom dvoch základných škôl na Sídlisku Ťa-
hanovce. V základných školách neevidujeme populačný tlak. Zatiaľ ide skôr
o sústavný pokles žiakov na sídlisku Ťahanovce.

Mesto Košice je zriaďovateľom 6 materských škôl na Sídlisku Ťaha-
novce.(MŠ Belehradská 6, MŠ Budapeštianska 1, MŠ Melánie Nemcovej
Budapeštianska 3, MŠ Havanská 26, MŠ Juhoslovanská 4, MŠ Čínska 24).

V materských školách sme nezaznamenali zvýšený populačný tlak, ale
taktiež neevidujeme úbytok detí. V čase zápisu v mesiacoch február a marec

kapacity materských škôl ( s výnimkami) nie sú naplnené. Rodičia detí vždy
po aprílovom prerokovaní organizácie školského roka z iných mestských
častí využívajú voľné miesta v materských školách na sídlisku Ťahanovce
pre umiestnenie svojich detí. V praxi to znamená, že kapacity materských
škôl na sídlisku Ťahanovce sa každoročne k dátumu (15.9.), kedy prebieha
zber štatistických údajov, zaplnia.

ZŠ Juhoslovanská 2, otvorila svoje brány v roku 1989. K 31. 08. 2014
je po 25-tich rokoch zatvorená. Aký bol dôvod zrušenia školy?

ZŠ Juhoslovanská mala projektovo stanovené kapacity na 720 žiakov
v 24 triedach. V školskom roku 2013/2014 prevádzkovala iba 6 tried na
2. stupni ZŠ, v ktorých sa vzdelávalo 89 žiakov. Teda kapacitné možnosti

Znovu straší strašiak zvaný ŤAHANOVSKÝ LES

Začal sa nový školský rok

Základná škola 2012/13 2013/14 2014/15
Belehradská 21 720 701 714

Bruselská 18 724 685 618

Juhoslovanská 2 143 89 zrušená k 31.8.2014
Spolu 1587 1475 1332
Pokles 112 143

(pokračovanie na str. 2)

Foto: Juraj Paľa
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Cez prázdniny klesol oproti rov-
nakým mesiacom minulého roku
počet priestupkov voči verejnému po-
riadku z 592 na 584. Povedal to na
poslednom zasadnutí miestneho zas-
tupiteľstva mestskej časti veliteľ stani-
ce mestskej polície Ťahanovce JUDr.
Štefan Fejedelem. Ďalej konštatoval,
že došlo k výraznému poklesu rušenia
nočného kľudu ( z 7 na 12) a rovnako
aj k viditeľnému poklesu konzumácie
alkoholu na verejnom priestranstve
(z 37 na 29). Mestská polícia nad-
viazala na predchádzajúce výsledky
v znižovaní protiprávnej činnosti v
mestskej časti a postupne si získava

svoje oprávnené miesto v systéme
orgánov slúžiacich občanom.

V závere svojho vystúpenia veli-
teľ poďakoval poslancom za uplynulé
štyri roky spolupráce, za ich pochope-
nie pre prácu polície a za trpezlivosť
pri riešení problémov v oblasti bez-
pečnosti a poriadku v mestskej časti.

„Boli ste otvorení a kritickí, čo
nútilo aj nás nachádzať spôsoby a me-
tódy na riešenie problémov života
sídliska. Za toto všetko vám ešte raz
patrí moje poďakovanie“, zaznelo z
úst JUDr. Štefana Fejedelema v závere
vystúpenia.

-raj-

Vážení voliči,
už 15. novembra 2014 si budete môcť zvoliť nových zástupcov do samo-

správy. Komunálne voľby zahŕňajú voľbu primátora mesta Košice, poslancov
mestského zastupiteľstva, voľbu starostu mestskej časti a poslancov mestského
zastupiteľstva.

Do mestského zastupiteľstva budú zvolení za mestskú časť Košice-Sídlisko
Ťahanovce štyria poslanci, do miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-
Sídlisko Ťahanovce si budete môcť zvoliť trinástich. Na post starostu mestskej
časti kandidujú siedmi, na posty poslancov miestneho zastupiteľstva 59 uchádza-
čov. Zoznamy kandidátov sú v súlade so zákonom k dispozícii na nahliadnutie
na miestnom úrade mestskej časti.

Nezabudnite, že volebná miestnosť pre tieto voľby bude v Základnej
škole Belehradská 21. Volebná miestnosť bude otvorená od 7.00 do 20.00
hod.

Pred hlasovaním preukážete svoju totožnosť predložením preukazu to-
tožnosti. Potom dostanete od členov okrskovej volebnej komisie obálku a štyri
hlasovacie lístky, a to hlasovací lístok pre voľbu primátora mesta a hlasovací
lístok pre voľbu poslancov do mestského zastupiteľstva, hlasovací lístok pre
voľbu starostu mestskej časti a hlasovací lístok pre voľbu poslancov miestneho
zastupiteľstva. Hlasovacie lístky pre voľbu primátora mesta a poslancov mest-
ského zastupiteľstva budú označené na ľavom okraji farebným pruhom.

Na hlasovacom lístku pre voľbu primátora mesta a na hlasovacom
lístku pre voľbu starostu mestskej časti zakrúžkujte poradové číslo len jed-
ného kandidáta.

Na hlasovacom lístku pre voľbu poslancov mestského zastupiteľstva a
na hlasovacom lístku pre voľbu poslancov miestneho zastupiteľstva za-
krúžkujte poradové čísla jednotlivých kandidátov, avšak najviac toľkých
kandidátov, aký počet poslancov má byť vo volebnom obvode zvolený (údaj
bude uvedený na hlasovacom lístku).

Všetky hlasovacie lístky vložíte do obálky a túto do volebnej schránky.
-org-

KOMUNÁLNE VOĽBY

Výpis z katastra od júna
získate aj na pošte

Od začiatku júna si môžu ľudia vybaviť výpisy z listov vlastníctva na právne
účely aj na dvanástich pracoviskách Slovenskej pošty. V Košiciach je to iba
Pošta 19 na Trolejbusovej 1 - v hypermarkete Tesco.

Záujemca o výpis príde na poštu. „Náš zamestnanec po overení údajov pošle
elektronickú verziu žiadosti na príslušný katastrálny odbor. Ten spracuje žiadosť
bezodkladne ihneď po doručení. Štandardne do 24 hodín, najneskôr, v prípade
neštandardných situácií, do 48 hodín,“ informovala v júni denník Korzár hovor-
kyňa Slovenskej pošty Stanislava Pondelová.
Pracovník katastra žiadosť spracuje a vystaví list vlastníctva, ktorý je automa-
ticky smerovaný na poštu, ktorá žiadosť poslala.
Zákazník si môže zvoliť, či si výpis prevezme osobne (pošta ho informuje
o pripravenom výpise emailom/sms), alebo si ho nechá zaslať poštou.
„V zmysle sadzobníka je cena služby stanovená na 8 eur. Je rovnaká, ako keby
výpis vydal katastrálny odbor,“ uviedla Pondelová.
Na tejto pošte si môžete vybaviť aj výpis z registra trestov, či overenie ori-
ginality elektronického čipu „malého techničáku“

Výpis z obchodného registra môžete získať aj na vybraných poštách v Košiciach:

KOŠICE 1 Poštová 20, Košice
KOŠICE 10 Trieda SNP 48A, Košice
KOŠICE 11 Humenská 4, Košice
KOŠICE 12 Spišské námestie 3, Košice
KOŠICE 13 Americká trieda 1, Košice
KOŠICE 19 Trolejbusová 1, Košice
KOŠICE 2 Thurzova 3, Košice
KOŠICE 22 Trieda arm. gen.L.Svobodu 12, Košice
KOŠICE 23 Cottbuská 36, Košice
KOŠICE 3 Južná trieda 31, Košice
KOŠICE 4 Komenského 30, Košice
KOŠICE 5 Pri Prachárni 4, Košice
KOŠICE 7 Ostravská 6, Košice
KOŠICE 8 Boženy Němcovej 27, Košice

Zdroj: Korzár

boli naplnené už len v počte žiakov na 12,36
% a v počte tried na 25 %. Pre školský rok
2014/2015 by v škole ostalo približne 70
žiakov. Týchto žiakov mohlo mesto, podľa
zváženia zákonných zástupcov, prijať v ZŠ
Belehradská 21, ktorá sa nachádza v tesnej
blízkosti, resp. aj v ZŠ Bruselská 18. Rezervy
máme aj v priestoroch ZŠ s MŠ Želiarska 4
v MČ Ťahanovce. V ekonomickej oblasti,
z dôvodu nízkeho počtu žiakov, škole dlho-
dobo nepostačoval pridelený normatív.

Zmenilo sa personálne obsadenie na ria-
diteľských postoch v rámci Sídliska Ťaha-
novce oproti minulému roku?

V júni končilo päťročné funkčné obdobie
riaditeľom na školách. Po výberových kona-
niach sa personálne obsadenie zmenilo v zák-
ladných školách. Na sídlisku Ťahanovce noví
riaditelia sú v ZŠ Belehradská 21 (Mgr. Eva
Kašková) a v ZŠ Bruselská 18 ( Mgr. Štefan
Fabián). Predchádzajúci riaditelia nekandi-
dovali z dôvodu odchodu do dôchodku.
Právom si zaslúžia poďakovanie za dlho-
ročnú, skvelo odvedenú prácu.

Aká je situácia vo vzdelávaní rómskych
detí v mestskej časti?

Mesto Košice, ako zriaďovateľ škôl a škol-
ských zariadení nevedie evidenciu rómskych
detí v materských školách. Nezaškolenosť de-
tí vo všeobecnosti je celospoločenský prob-
lém. Neevidujeme ani rozdielnu situáciu
oproti iným mestským častiam.

Je dostatok učebníc pre žiakov základ-
ných škôl? Budú sa musieť žiaci a učitelia
na začiatku školského roka zaobísť bez nie-
ktorých učebníc?

Ide o celospoločenský problém v rámci
Slovenska. V porovnaní s minulým rokom je
však situácia priaznivejšia.

Pripravujete počas roka nejaké zaujímavé
školské aktivity, ktorých by sa mohli zúčast-
niť ťahanovské deti a žiaci?

Mesto Košice organizuje pravidelné tra-
dičné aktivity, ktorých sa môžu zúčastniť aj
ťahanovské deti a žiaci, a to formou prezentá-
cie kultúrnych vystúpení napr. na podujatiach:
Stretnutie so začínajúcimi učiteľmi a vycho-
vávateľmi, Deň učiteľov, Rozlúčka so zamest-
nancami odchádzajúcimi do dôchodku.

Ďalšími zaujímavými aktivitami určenými
pre žiakov základných škôl sú prezentácie
tvorivosti a nadania žiakov: Celomestská

prehliadka ročníkových prác, Školská špor-
tová liga, Festival ZUŠ, vystúpenia v Kultur-
parku, je to prezentácia základných škôl v
zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice a
ich talentov. Najaktívnejšie školy a najtalen-
tovanejší žiaci základných škôl v zriaďova-
teľskej pôsobnosti mesta Košice budú z
úrovne primátora mesta Košice ocenení za
dosiahnuté úspechy vo vedomostných a špor-
tových súťažiach a olympiádach v rámci de-
siateho ročníka projektu Mesto Košice deťom.

Čo sa týka samotného sídliska Ťahanovce,
uskutočňuje sa tu každoročne Ťahanovskú
športovú olympiáda detí predškolského veku.
V tomto školskom roku sa bude konať jej de-
viaty ročník. Olympiádu organizuje Mestská
časť Košice-Sídlisko Ťahanovce a Materská
škola Belehradská 6, pod vedením riaditeľky
školy Mgr. Kataríny Holováčovej a v spolu-
práci s olympijským klubom Košice. Účast-
níkmi sú deti materských škôl zo sídliska
Ťahanovce, konkrétne deti z MŠ Belehradská
6, MŠ Budapeštianska 1, MŠ Melánie Nem-
covej Budapeštianska 3, MŠ Havanská 26,
MŠ Juhoslovanská 4, MŠ Čínska 24.

Na Viedenskej ulici sídlilo doteraz cen-
trum voľného času, ktoré sa presťahovalo
na Juhoslovanskú ulicu. Vraj, v týchto prie-
storoch by mala vzniknúť materská škola.
Aká? Pre aké deti a z ktorej spádovej oblasti
alebo aké ďalšie špecifiká bude mať? Neexi-
stuje obava z úbytku detí v ostatných MŠ na
sídlisku?

Zatiaľ je všetko len v prípravnej fáze a je
viac alternatív, ktoré sú viazané aj na finančné
možnosti. Materské školy nemajú obvody ani
spádové oblasti, pravdou však je, že v spá-
dovej oblasti ZŠ Bruselská nie je žiadna
materská škola, čo komplikuje ťahanovským
rodinám s malými deťmi dopravovať deti do
materskej a základnej školy súčasne.

Čo zaželáte ťahanovským deťom, žiakom,
rodičom a učiteľom do nového školského
roka?

Želáme všetkým zamestnancom škôl veľa
trpezlivosti, kreativity a radosti z práce,
rodičom radosť z úspechov ich detí a žiakov,
želáme všetkým deťom a žiakom veľa úspe-
chov, čo najviac získaných cenných poz-
natkov a čo najlepšie priebežné i celkové
hodnotenie.

Zhovárala sa: Michaela Luxová

(pokračovanie zo str. 1)

Podľa mestskej polície je v roku
2014 priestupkov menej
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Ako sa zapína a vypína
verejné osvetlenie

Na základe mnohých sťažností od obyvateľov na neskoré zapínanie verej-
ného osvetlenia v mestskej časti sme požiadali o stanovisko k problému vedúceho
servisného strediska firmy ELTODO, ktorá verejné osvetlenie v Košiciach pre-
vádzkuje. Prečítajte si jeho vyjadrenie:

„Na základe Vášho podnetu sme skontrolovali spínacie hodiny pre verejné osve-
tlenie v mestskej časti Košice - Sídlisko Ťahanovce. Všetky spínacie hodiny pre verej-
né osvetlenie sú funkčné a spínajú podľa harmonogramu.

Problematika času zapínania a vypínania verejného osvetlenia nie je upravená
záväznou normou. Záleží teda do istej miery na každom vlastníkovi sústavy verejné-
ho osvetlenia, ako si nastaví dĺžku doby svietenia verejného osvetlenia. Neznamená
to však, že doba svietenia verejného osvetlenia je ľubovoľná. Odborné profesijné or-
ganizácie zaoberajúce sa problematikou verejného osvetlenia vydávajú tzv. všeobecné
odporúčania. Takéto odporúčanie teda existuje aj pre oblasť doby svietenie verejného
osvetlenia. Všeobecne sa doporučuje svietenie v dĺžke cca 3 874 hodín/rok. Túto hod-
notu je možné považovať za akési dobré minimum.

V mestskej časti Košice - Sídlisko Ťahanovce je ročná doba svietenia nastavená
na cca 3 945 hodín.

Doba svietenia ( zapnutie a vypnutie verejného osvetlenia) sa riadi svetelným
kalendárom a je každý deň v roku iná. Závisí na čase východu a západu slnka. Môže
sa teda líšiť i regionálne. Systém v našej oblasti funguje približne nasledovne:
Zimné obdobie t.j. od 23.9 do 20.3:

Zapnutie VO: 24 min. po západe slnka
Vypnutie VO: 24 min. pred východom slnka

Letné obdobie t.j. od 21.3 do 22.9:
Zapnutie VO: 39 min. po západe slnka
Vypnutie VO: 39 min. pred východom slnka

Len vlastník sústavy verejného osvetlenia má právo rozhodnúť o dĺžke doby svi-
etenia verejného osvetlenia (VO). Teda o eventuálnom skrátení alebo predĺžení a jeho
dopadu do nákladov vynakladaných na elektrickú energiu“

Viliam Vitkovič
vedúci servisného strediska Košice ELTODO OSVETLENIE, s.r.o.

Táto téma, ako jedna z nových a dôle-
žitých v ostatných mesiacoch, irituje našich
obyvateľov, čo je dôsledkom neznalosti
problematiky a zneužívania tejto neznalosti
pred voľbami. Preto považujeme za po-
trebné skráteným spôsobom vysvetliť
súčasný stav vo vlastníctve pozemkov pod
sídliskom a procesy, ktoré v tejto oblasti v
súčasnosti prebiehajú.

Po ukončení Registra obnovenej evi-
dencie pozemkov /ROEP/, ktorý prebiehal
niekoľko rokov s cieľom usporiadať vlast-
nícke vzťahy a napraviť krivdy napáchané
predchádzajúcim režimom na vlastníkoch

pozemkov, nastal právny stav, z ktorého vy-
plýva, že pod územím zastavaným obyt-
ným súborom Sídlisko Ťahanovce sú
pozemky vo vlastníctve mesta Košice, rím-
skokatolíckej cirkvi a prevažne fyzických
osôb (súčasných alebo bývalých obyva-
teľov obce Ťahanovce a ich dedičov).
Mesto Košice prakticky vlastní pozemky
v lokalite Pekinskej, Čínskej, Belehradskej
a Varšavskej ulice. Na ostatnej časti sídliska
vlastní niektoré parcely v polohe spolu-
vlastníka, avšak v nepodstatných podie-
loch. Táto situácia spôsobuje samospráve
pre výkon samosprávnej funkcie nemalé
problémy a jedným z takýchto problémov
je aj vyhradzovanie parkovacích miest.
Mesto Košice môže za úhradu vyhradzovať
parkovacie miesta iba na tých parko-
viskách, ktoré stoja na pozemkoch mesta.
Na ostatných parkoviskách, ktoré sú síce
vlastníctvom mesta, vyhradzovať parkova-
cie miesta nemôže, výnimkou sú iba par-
kovacie miesta vyhradené pre osoby
zdravotne postihnuté, pretože tieto sa ne-
spoplatňujú. Na celkový problém vo vlast-
níctve pozemkov pod sídliskom som
upozornil primátora mesta Košice na dvoch
pracovných jednaniach na začiatku tohto
volebného obdobia a požiadal som ho, aby
vstúpil do rokovania s kompetentnými a
pokúsil sa túto ťaživú situáciu vyriešiť. Pán
primátor jednal s ministrom Jahnátkom,
avšak neúspešne. Aj ja som jednal s po-
zemkovým fondom, aby sa pokúsil

pozemky pod sídliskom riešiť zámenou.
Odozvou bola informácia, že takéto po-
zemky sú na Slovensku prakticky všade.
Finančná hodnota pozemkov pod obytným
súborom, ktoré nie sú vo vlastníctve mesta
Košice, bola v čase jednaní vyčíslená na 40
miliónov eur. Ani mesto, ani mestská časť
však nedisponuje takouto čiastkou. Treba
podotknúť, že kompetencie na riešenie
tohto stavu, ktorý je pozostatkom delimitá-
cie bývalého systému komplexnej bytovej
výstavby, sú výlučne na Meste Košice.

V tejto nepriaznivej situácii sa firma
Nová Polhora Invest, s.r.o. rozhodla reali-

zovať projekt, ktorý spočíva v odkupovaní
pozemkov pod jestvujúcimi parkoviskami,
ale aj pozemkov so súčasnou zeleňou, na
ktorých v budúcnosti chce postaviť parko-
vacie miesta. Zisťujeme, že vo výkupe
pozemkov pod jestvujúcimi parkoviskami
sú úspešní a už v súčasnosti vlastnia
pozemky pod parkoviskami na Európskej
triede, Bukureštskej ulici, ale aj na Ma-
ďarskej a Havanskej. Podmienky vyhrad-
zovania parkovacích miest touto firmou na
parkoviskách vo vlastníctve mesta le-
žiacich na pozemkoch vo vlastníctve firmy
Nová Polhora Invest, s.r.o. si dojednáva
táto firma s mestom Košice a dopravným
inšpektorátom. Mestská časť nemá vo
vyhradzovaní parkovacích miest žiadne
kompetencie. Ostáva otvorená otázka vy-
sporiadania vlastníctva mesta k samotnej
konštrukcii parkoviska vo vzťahu k firme
Nová Polhora Invest, s.r.o., ktorá ako vlast-
ník pozemku pod týmito parkoviskami vy-
berá poplatky za parkovacie miesto.
Očakávame, že tento problém mesto ako
vlastník parkoviska a majiteľ pozemku pod
parkoviskom firma Nová Polhora Invest,
s.r.o. v krátkej dobe vyriešia. Čo sa týka
spoločnosti Nová Polhora Invest, až do
vyriešenia všetkých otázok s výkupom
ďalších pozemkov pokračovať nebude a
bude pracovať na príprave projektov na vy-
budovanie cca 100 nových parkovacích
miest na pozemkoch v ich vlastníctve.

Emil Petrvalský - starosta

Vyhradzovanie parkovacích
miest na súkromných pozemkoch

Čistenie hlavného rigolu
Obyvatelia niektorých častí sídliska

sa často sťažujú, že im po daždi v pivni-
ciach stojí voda kvôli nefunkčnosti
hlavného odvodňovacieho rigolu, ktorý
sa tiahne pod ťahanovským lesom. Ako
mnoho iných zariadení v tejto mestskej
časti, ani toto nemá správcu, preto sa o
neho nikto nestará. Keď po viacerých in-
terpeláciách poslancov za mestskú časť
sa nič neudialo, starosta ako člen
mestskej rady, vyzval primátora na za-
sadnutí rady, aby zasiahol, lebo situácia
v mestskej časti je už s týmto zariadením
neúnosná. 11. septembra sa v kancelárii
riaditeľa MMK zišli zainteresované
strany, aby problém vyriešili. Mesto
Košice zastupoval riaditeľ MMK Pavol
Lazúr, za mestskú časť boli prítomní
starosta MČ Emil Petrvalský a vedúci
odd. výstavby Miron Jesenský, za odd.
odpadov MMK pán Kvokačka, za odd.
komunikácii pán Cichanský, pred-

stavitelia správy mestskej zelene a firmy
Kompuš. Prítomní sa dohodli na postupe
prác, ktoré je nutné vykonať a aj na ob-
hliadke rigolu na tvári miesta. MMK
prisľúbil v tejto veci finančnú výpomoc
10 000 €. Okolo obeda sa predstavitelia
stretli pri rigole a skonštatovali, že po
15-ročnom znečistení je v katastrofál-
nom stave. Ako prvá na čistenie na-
stúpila mestská časť s uchádzačmi o
zamestnanie, ktorí rigol vyčistili od ko-
munálneho odpadu. Za nimi nasledovali
pilčíci zo správy mestskej zelene, ktorí
vyrezali konáre a stromy, vrastené do
rigolu. V záverečnej fáze čistenia nastúpi
na rigol firma Kompuš (firma vybratá
MMK), ktorá rigol dočistí mechaniz-
mami a čo bude treba aj ručne. Finančné
prostriedky z MMK stačia na vyčistenie
zhruba 300 m úseku rigolu z celkovej
dĺžky 800 m.

-petr-

Viac obyvateľov sídliska Ťahanovce malo požiadavku predĺžiť linku č. 27 v sedle
zo železničnej stanice až po Carrefour s tým, aby interval nebol 20 minútový, ale
polhodinový. Starosta mestskej časti Emil Petrvalský jednal v tejto veci dňa
27.8.2014 s predstaviteľmi DPMK, ktorí túto požiadavku jednoznačne odmietli
s odôvodnením, že na linke medzi železničnou stanicou a obchodným centrom Car-
refour premávajú celodenne 2 spoje, jeden z Podhradovej a druhý z Furče. Tretia
linka na tejto trase by bola neúnosná, pričom prestup z linky číslo 27 na linku číslo
16 sa uskutočňuje na jednom a tom istom nástupišti a spoje na seba nadväzujú.
Opodstatnenosť spoja číslo 27 je pritom evidentná na dnešnej trati, lebo spája mest-
skú časť Košice-Sídlisko Ťahanovce s centrom mesta ako i železničnou stanicou. Na
oplátku za strany DPMK zaznela opätovne požiadavka presmerovať spoj číslo 27 na
Americkú triedu, čo starosta odmietol s argumentom, že 27-čka je spojom do cen-
tra a na stanicu, teda obyvatelia z okolia Ázijskej a Európskej tried, ktorých je cca
15 000, by museli prestupovať. -petr-

27- čka

zostáva
na

pôvodnej
trase
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Intímna lyrika, ktorej predmetom
je vzťah dvoch ľudí v priebehu
niekoľkých desaťročí. S plynúcimi
rokmi láska k žene – manželke
nadobúda rôzne podoby. Mení sa zo
spaľujúcej na hrejivú, ale vždy je to
láska, ktorej podstatou je vernosť,
trvácnosť, vzájomná úcta a zod-
povednosť voči tomu druhému.

Autorovi, ktorý je už niekoľko
rokov obyvateľom našej mestskej
časti, ďakujeme za toto krásne poe-
tické dielo.

NEOBVYKLÉ BÁSNICKÉ DIELO
LADISLAVA FRIČOVSKÉHO

Dobrovoľníci z materského centra
SMAJLÍK, ktoré už rok sídli v priestoroch
ZŠ Juhoslovanská na sídlisku Ťahanovce,
ani v lete nezaháľali. Okrem krásneho
zábavno-pohybového predpoludnia (nielen)
pre najmenšie deti uskutočnili koncom augusta pre budúcich škôlkarov prípravný
tréningový kurz na škôlku HOP, HOP MALÝ ŽIAČIK.

Kurzu sa celkovo zúčastnilo 6 detí od 2,5 do 4 rokov, ktoré prvý krát v sep-
tembri nastúpili do škôlky. Cieľom kurzu bolo pripraviť deti (ale aj ich rodičov)
na režim a každodenné aktivity škôlkarského života. Kurz viedla skúsená
učiteľka z materskej školy p. Ivana Váhovská, ktorej by sme aj touto cestou
chceli poďakovať za čas a energiu strávenú s deťmi na úkor vlastnej dovolenky.

Kurz prebiehal v priestoroch materského centra SMAJLÍK so simulovaním
reálneho škôlkarského programu vrátane desiaty či vychádzky mimo triedy
v prípade pekného počasia. Každý jeden deň kurzu bol tematicky zameraný
a obsahoval edukačné, tvorivé a pohybové aktivity. Po ukončení kurzu každé
dieťa dostalo krásny certifikát a odmeny, rodičia mali následne možnosť komu-
nikovať a individuálne sa poradiť s učiteľkou o najlepšom spôsobe, ako si nástup
do reálnej škôlky uľahčiť.

„Pre nás bola príprava na škôlku veľkým prínosom. Super bolo, že pred nás-
tupom dcérka poznala prostredie, takže mala min. jeden oporný bod. Personál bol
pre moju dcérku nový, čo bolo dobré pre prípravu na novú autoritu, nové úlohy,
nové osoby a nové aktivity. Počas prípravy na škôlku sme sa obe uistili, že to bez
seba zvládneme. Alžbetka sa posunula o veľký kus dopredu a ja som na jednej
strane trošku oddychovala, nabrala sily a utvrdila sa, že naše „odlúčenie“ nám
obom iba pomôže a dá ďalšie pekné skúsenosti. Veľmi sa mi páčila práca s deťmi,
vždy som sa dozvedela, čo počas dňa robili, čo sa nové naučili, čo vyrábali. Keď
mi dieťa pekne zreferuje, viem, že to všetko vnímalo, páčilo sa mu a bolo naozaj
spokojné. Páčila sa mi kompletná komunikácia medzi personálom, rodičmi
a deťmi a samozrejme aj záverečné hodnotenie. Matke to dá veľa, posilní ju v
pocite, že dieťa nástup do škôlky zvládne a aj to, že sa uistí, že je veľa vecí, ktoré
dieťa zvládne aj samo. „ hovorí Lucia, mamina malej Alžbetky.

„Príprava na škôlku nám určite pomohla a uľahčila nástup do škôlky. Dcérka
zistila, čo to tá škôlka vlastne reálne znamená, že je tam určitý režim, ktorý sa do-
držiava a autority (učiteľky), ktoré musí poslúchať. Pri nástupe v septembri do
reálnej škôlky sme nemali žiadny problém, pretože dcéra už vedela, do čoho ide
a čo sa od nej bude očakávať. Nakoľko je naša Laura ťažšia povaha, ktorú je
pomerne ťažko aj zvládnuť, vedela som po smajlíkovskej „simulovanej“ škôlke
o podnetoch a radách od pani učiteľky, na čo sa zamerať a s čím popracovať.
Verím, že táto aktivita materského centra bude pokračovať aj v ďalších rokoch,
aby som mohla prihlásiť aj mladšieho synčeka. Uvítala by som aj možnosť na
„celodennú“ škôlku, teda na program, kde by detičky aj spali, aby vedeli čo ich
čaká aj v tomto ohľade. Bola to jednoznačne dobrá skúsenosť ako pre mňa, tak
aj pre dcérku, ktorá sa ma stále, keď ideme okolo vášho materského centra pýta,
kedy pôjde zas do „tej prvej škôlky“☺ hovorí p. Lenka, dcéra Laury.

„Príprava na škôlku v zmysle "Hráme sa spolu" pomohla deťom uvedomiť si
princíp kolektívu, skupinových aktivít a samostatnosti. Deti prišli na to, že
"chvíľa" bez mamy prejde rýchlejšie pri rôznych hrách, aktivitách, počas pobytu
vonku a hlavne zistili, že po tom všetkom pre nich mama zase príde :-)“ usmieva
sa p. učiteľka Ivana.

Prípravný kurz na škôlku je jedna z mnohých aktivít, ktoré materské centrum
SMAJLÍK ponúka. Okrem príjemného prostredia a bohatej ponuky aktivít pre
najmenších a ich rodičov si môžete pochutnať aj na naozaj dobrej káve, ktorú
Vám s úsmevom pripravia dobrovoľníci materského centra.

Silvia Orgoňová

V letných mesiacoch redakcia Ťahanovských novín vyhlásila letnú foto-
súťaž pre malých i veľkých amatérskych fotografov na tému „Najkrajšie
zákutie“. Napriek tzv. uhorkovej sezóne, kedy sú obyvatelia sídliska na
prázdninách a letných dovolenkách, ste sa do súťaže zapojili. Z dvadsiatich
dvoch fotografií, ktoré do redakcie prišli, získala najviac hlasov v osem-
člennej hodnotiacej ko-
misii fotografia Lýdie
Mrázovej s názvom „Bu-
kureštská“. Autorka od
nás získava darčekovú
poukážku na kozmetické
ošetrenie v salóne 212 na
Budapeštianskej ulici.
Všetky súťažné foto-
grafie sme zverejnili v
albume na socilálnej sieti
facebook a vy ste tak
mali takisto príležitosť
rozhodnúť, ktorá ďalšia
bude ocenená. Vybrali
ste si fotografiu s náz-
vom Skalka na Sahare,
ktorej autorom bol Miloš
Ihnát. Autor fotografie
získal knižku od spoloč-
nosti Pravé orechové s
názvom „Panely neod-
deľujú, ale spájajú“.

Obom výhercom srde-
čne blahoželáme.

redakcia

HOP HOP MALÝ ŽIAČIK

Vyhodnotili sme letnú fotosúťaž

Lýdia Mrázová - Bukureštská

Miloš Ihnát - Skalka na Sahare

Foto: Silvia Orgoňová
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...a vraj sú ľudia neochotní
Dnešná dynamická doba prináša okrem iného aj prehlbovanie sociálnych

rozdielov, najmä u osamelých matiek s deťmi. Snahou OZ Maják Nádeje je
poskytovanie materiálnej, ako aj poradenskej činnosti pre tieto osoby.
Rýchly nárast tejto špecifickej skupiny vyvolal potrebu rozšíriť naše rady.
Preto sme sa v máji 2014 zverejnenou výzvou obrátili na širokú verejnosť
o zapojenie sa do pomoci dobrovoľníckou formou.

Počet prihlásených predstihol naše očakávania. Ochotu pomáhať v našom
OZ prejavilo viac ako 20 ľudí, prevažne zo sídliska Ťahanovce (celkom 12
ľudí ). Po zmapovaní ich možností a ponúkaných aktivít, či zručností, boli
už v priebehu letných mesiacov zapojení do rôznych činností.

Pre nás, ktorí sa dlhodobo zaoberáme pomocou núdznym, je táto po-
zitívna odozva veľkým povzbudením, že aj v dnešnej uponáhľanej dobe,
poznačenej častokrát nezáujmom o druhých, sa stále nájdu ľudia s ochotným
srdcom pre pomoc druhým.

Veľký počet dobrovoľníkov nám už teraz pomáha rozšíriť okruh našich
sociálne odkázaných klientov a tiež hlavne skvalitniť našu prácu v teréne,
pri organizovaní a zabezpečovaní tvorivých dielní, potravinových zbierok
a podobne.

Pozitívnou skúsenosťou je zbierka školských potrieb, ktorú sme zorgani-
zovali v spolupráci s grécko-katolíckou farnosťou na sídlisku Ťahanovce,
ako aj s rímsko- katolíckou farnosťou Podhradová. Po vyhlásení zbierky
sme boli milo prekvapení okamžitou reakciou ľudí. Pre tento účel bolo
darovaných 14 školských tašiek, veľké množstvo nových písacích potrieb,
zošitov, pomôcok na výtvarnú výchovu a ďalšie. Tieto boli obratom, adresne
rozdané pre školopovinné deti našich rodín v núdzi. Celkovo sme tak
zabezpečili školské potreby pre
32 detí.

Počet prihlásených dobrovoľ-
níkov, ktorí obetujú svoj voľný
čas bez nároku na finančnú od-
menu, ako aj množstvo vyzbie-
raných školských potrieb uka-
zujú, že aj dnes sa nájdu ľudia
s ochotným srdcom, s túžbou
rozdeliť sa o svoje pohodlie, či
materiálne zázemie s tými, ktorí
to najviac potrebujú.

Veľmi si vážime odhodlanie
dobrovoľníkov, rovnako ochotné
srdce všetkých darcov a zo srdca
ďakujeme za všetkých, ktorým
pomáhajú!

Soňa Vancáková
OZ Maják Nádeje

-raj-

Starosta
rozdával
prváčikom
omaľovánky

MOBILNÁ KNIŽNICA
s radosťou vám oznamujeme, že vďaka promptnému prístupu zain-

teresovaných strán je od polovice júla občanom sprístupnená prvá verej-
ná bezplatná požičovňa kníh – mobilná knižnica na sídlisku Ťahanovce.
Osadená je priamo v priestoroch čakárne pre pacientov na prízemí Poli-
kliniky Ťahanovce, na Americkej triede 17. Pôvodný zámer bol umiestniť
menšiu drevenú búdku, ale vychádzajúc z priestorových možností sme sa
rozhodli pre „knihovňu.“

Po vzore červených telefónnych búdok z Veľkej Británie, či známeho
projektu KnihoBudka v Prahe a v súčasnosti aj v MČ Košice – Sever
a MČ Ťahanovce obec veríme, že si nájde svojich priaznivcov, čitateľov
aj na našom sídlisku. V prípade pozitívneho záujmu by mohlo na území
sídliska vzniknúť aj viac mobilných knižníc, preto do konca roka 2014
budeme hľadať vhodné miesta k ich umiestneniu. Knihy alebo časopisy
z mobilnej knižnice je odteraz možné bezplatne si požičať, vziať, doniesť
alebo vymeniť iné.

Za pomoc a ochotu pri realizácii ďakujeme pánovi Jozefovi
Sirotňákovi, vedúcemu oddelenia Bytového podniku mesta Košice, s. r. o.,
Ing. Mironovi Jesenskému a Ing. Alici Fedákovej z oddelenia výstavby
a životného prostredia z Miestneho úradu MČ Košice – Sídlisko Ťa-
hanovce. V neposlednom rade ďakujeme aj prvým darcom kníh.

PaedDr. Uršula Ambrušová, PhD.
predsedníčka Komisie komunitného

rozvoja, kultúry a športu
MZ MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce.
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BRIGÁDOVALI
seniori i starosta

Pracovný prvý októbrový piatok prežili dôchodcovia zo Spoločnosti seniorov
nad gréckokatolíckym chrámom v okolí Helsinskej ulice. Nahromadené plastové
obaly, papier, staré handry a rozbité sklenené fľaše, to všetko zmizlo v pripra-
vených plastových vreciach, ktorých bolo okolo stovky.

Pri pravidelných návštevách starostu Emila Petrvalského v klube seniorov
ponúkol pán Jozef Pjatak pomoc pri uprataní spomínaného priestoru. Slovo dalo
slovo a 30 členov Spoločnosti seniorov sa zišlo v sychravom počasí na dohodnutú
brigádu. Zúčastnený starosta Emil Petrvalský zabezpečil plastové vrecia, ruka-
vice a veľkokapacitný kontajner na odvoz vyzbieraného odpadu, ktorý je ne-
peknou vizitkou správania sa istej skupiny občanov.

Moji „báčikovia“ v tomto roku už druhýkrát dokazujú, že im na poriadku
v našej mestskej časti a okolitej prírode záleží“ – konštatoval predseda Spoločnosti
seniorov Jan Toth.

Po práci si seniori v športovom areáli Olympia pochutili na chrumkavých
klobáskach od pána Janitora.

Pán starosta poďakoval za vykonanú prácu všetkým prítomným.
Po dobre vykonanej práci a dobrom jedle si seniori zaspievali a sychravý

nečas sa zmenil na užitočne prežitý deň.
Jan Toth

V súvislosti s premnožením hlodavcov, najmä potkanov vo viacerých častiach mesta Košice,
nariadil Úrad verejného zdravotníctva povinnosti účastníkov vykonať a preukázať vykonanie
regulácie škodcov v záujme zabezpečenia celoplošnej deratizácie (regulácie živočíšnych škod-
cov) na území mesta Košice v termíne od 06. 10. 2014 do 31. 10. 2014 vo vymedzených
objektoch.

Vzhľadom na naliehavý verejný záujem na zamedzenie vzniku a šírenia prenosných
ochorení a potrebu urýchlenej realizácie týchto protiepidemických opatrení, správny orgán
považuje za nevyhnuté bezodkladne vydať aj rozhodnutie o nariadení opatrení na predchádzanie
vzniku a šíreniu prenosných ochorení.

Bližšie informácie o povinnostiach pri vykonávaní plošnej deratizácie nájdete na websídle
mestskej časti www.tahanovce.net v sekcii aktuality.

Šikovní mladí ľudia a ich nápady, podpora zo strany samosprávy
a odvaha ponúknuť obyvateľom niečo nové sú za novým faceliftom ťaha-
novských zastávok MHD. Počas letných mesiacov sa podarilo z nudných
a neestetických prístreškov spraviť zaujímavé a príjemné miesta čakania
na autobus. Odozva od obyvateľov bola veľká. Verme, že v budúcnosti sa
roztrhne vrece s ďalšími verejnosti prospešnými nápadmi.

-raj-

ZASTÁVKY
v novom šate

Takto po zbere.Foto: Ján Toth

Dokončili sme
nový chodník na
Juhoslovanskej

Prebieha
plošná

deratizácia

Od konca septembra slúži oby-
vateľom na Juhoslovanskej ulici nový
chodník. K jeho výstavbe pristúpila
mestská časť z dôvodu nebezpečnej
situácie na zjazdnom chodníku, ktorý
slúžil pre peších, ale aj ako príjazdová
cesta.

V súčasnosti môžu chodci bez-
pečne používať nový chodník so
zábradlím, na doriešenie zostáva ešte
otázka prechodu k protiľahlému chod-
níku a dopravné značenie.

Milí čitatelia,
V minulom čísle Ťahanovských

novín sme pre vás pripravili minikvíz
o histórii mestskej časti Košice-
Sídlisko Ťahanovce.

Ďakujeme všetkým, ktorí sa do
súťaže zapojili. Zo zaslaných správ-
nych odpovedí na všetky otázky sme
10. septembra 2014 vyžrebovali vý-
hercu, ktorým je Milan Kuruc z Bele-
hradskej ulice. Od mestskej časti
získava knižku, ktorú si môže vyzdvi-
hnúť na miestnom úrade, č. dverí 14.

Výhercovi srdečne blahoželáme.
redakcia

Takto to vyzeralo zberom
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Na poslednej kontrolnej obhliadke sídliska začiatkom októbra starosta
mestskej časti skonštatoval, že sa podarilo ukončiť rekonštrukciu križovatky na
Maďarskej ulici, ktorá okrem toho, že bola v dezolátnom stave, komplikovala
prístup zásobovacích vozidiel do ZŠ Belehradská, ako aj parkovanie automo-
bilov obyvateľov, bývajúcich vo vežiakoch na Maďarskej ulici.

Okrem rekonštrukcie asfaltov na križovatke sa podarilo vybudovať aj 17
nových parkovacích miest. Chýba už len dopravné značenie, ktoré by malo byť
čoskoro zabezpečené. Investícia v celkovej hodnote takmer 30 tisíc eur (12 500
€ - rekonštrukcia križovatky a 17 000 €- výstavba parkoviska) už slúži svojmu
účelu.

-raj-

Križovatka Maďarská
je dokončená

Víťazom 12. ročníka turnaja v rapid šachu Matej Kušiak

1. šach. klub Košice v spolupráci s MČ Košice Ťahanovce a MČ
Košice-Sídlisko Ťahanovce usporiadal 27.9.2014 12.ročník turnaja v rapid
šachu o putovný štít starostu obce Ťahanovce.

Už 12 rokov sa pravidelne v septembri schádzajú vyznávači kráľovskej
hry v prekrásnej, teraz už zrenovovanej spoločenskej sále v Ťahanovciach.

Po prvom ročníku nič nenasvedčovalo tomu, že o turnaj bude postupne
veľký záujem. Stal sa už tradíciou. Podieľajú sa na ňom hráči rôznej vekovej
kategórie z celého východoslovenského regiónu a Slovenska. Okrem
špičkových ligových a extraligových hráčov, reprezentantov, ale aj hráčov
s veľmajstrovskou výkonnosťou sa pravidelne turnaja zúčastňuje mládež
od tých najmenších, začínajúcich až po tých vyspelejších.

Zaujímavosťou tohoto, teraz už obľúbeného turnaja je, že mládež si
môže zahrať šachovú partiu aj s najlepšími hráčmi, čo nie je vždy možné a
bežné...

Turnaja sa zúčastnilo 32 hráčov, za čo sa všetkých zúčastneným chcem
poďakovať a zároveň ich pozvať na ďalší 13. ročník. Vďaka organizátorom
1. ŠK Košice a pochopeniu oboch starostov MČ obce a sídliska Ťahanovce
mohol tento turnaj prežiť a byť tak úspešný.

Hlavným favoritom turnaja bol najvyššie nasadený hráč Norbert Zam-
bor z ŠK Prakovce, avšak ambície malo viacero hráčov, čo sa nakoniec aj
potvrdilo. Okrem prvých piatich miest, ktoré boli ohodnotené finančnými
cenami, boli vyhodnotené aj jednotlivé kategórie mládeže vecnými cenami,
na ktoré okrem hlavných organizátorov prispela aj Detská železnica Košice.

Na záver sa chcem poďakovať obci Ťahanovce, jeho starostovi J.
Nigutovi, sídlisku Ťahanovce, starostovi E. Petrvalskému, rozhodcovi F.
Feckovi, ktorý bezchybne riadil celý turnaj a všetkým ostatným, ktorí sa
podieľali na jeho organizovaní.

Turnaj sa hral švajčiarskym systémom 2x 15 minút na 9 kôl podľa plat-
ných pravidiel FIDE pre rapid šach.

Konečné poradie:
1. Matej Kušiak /TJ Slávia Košice/
2. Norbert Zambor / ŠK Prakovce/
3. Oto Pejtko / TJ Slávia Košice/
4. Ladislav Balázs / ŠK Bodva CVČ Moldava nad Bodvou/
5. Marek Vojtko / TJ Slávia Košice/

Športu zdar a šachu zvlášť!
Milan Dadej za 1. ŠK Košice

ŠACHOVÝ TURNAJ

V nedeľu 4. októbra na tenisových kurtoch súťažili poslanci. Turnaju
poslancov v športovom areáli Olympia na Čínskej ulici prialo počasie.
V príjemný jesenný slnečný deň si zmerali sily súčasní i bývalí poslanci
miestneho zastupiteľstva. Turnaj sa uskutočnil pod patronátom MČ Košice
- Sídlisko Ťahanovce a Komisie komunitného rozvoja, kultúry a športu
MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce. Hosťom podujatia bol bývalý starosta
Cyril Betuš a poslanec MZ Miloš Ihnát. Poďakovanie patrí hlavnej orga-
nizátorke úspešného podujatia poslankyni Uršuli Ambrušovej - predsed-
níčke Komisie komunitného rozvoja, kultúry a športu pri MZ.

Výsledky turnaja

Dvojhra mužov:
1. miesto Alexander Korda
2. miesto Jozef Figeľ
3. miesto Maroš Kandra

Štvorhra mužov:
1. miesto Pavel Naď - Maroš Kandra
2. miesto Emil Petrvalský - Alexander Korda
3. miesto Jozef Figeľ – Jozef Tomčo

-amb-

POSLANCI SI ZMERALI SILY V TENISE

Vzpieranie v Košiciach má 60 ročnú históriu
počas ktorej sa množstvo odchovancov presadilo na celoštátnej, ale aj

medzinárodnej úrovni. Košický klub vychoval účastníkov Olympijských hier,
ale aj medailistov z majstrovstiev sveta, či majstrovstiev Európy,ako sú
R.Tkáč, J.Jokel, M.Kováč, V.Gumán, R.Tatarčík.

V roku 2014 sa klub presťahoval na sídlisko Ťahanovce do priestorov bý-
valej základnej školy Juhoslovanská 2. V septembri vzpieračský klub začína
hľadať nové, mladé talenty v okolí nového pôsobiska. Tiež otvára možnosti
pre verejnosť naučiť sa základy vzpierania pod vedením kvalifikovaných

trénerov. Záujem a otázky píšte emailom na vzpieranie.kosice@centrum.sk
Telefónny kontakt:
Korpa Štefan: 0905 194 969, hlavný tréner
Gribanin Štefan: 0918 488 094, organizačný pracovník, tréner
Mutafov Pavol: 0903 902 980,člen výboru klubu

Adresa: ZŠ Juhoslovanská č.2,Sídlisko Ťahanovce,Košice.
Vchod do TV je zo zadnej časti. Vchodové dvere sú označené logom klubu.

Tešíme sa na stretnutie

Foto: Milan Dadej
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Pripravované a prebiehajúce podujatia
v MČ Košice-Sídlisko Ťahanovce:

BIKERI& Brad Simms
V sobotu 4.10. sa bikeri lúčili v skateparku so sezónou. Celú akciu zorga-

nizoval Tomáš Platko so svojimi priateľmi. Finančne okrem iných sponzorov
podporila akciu mestská časť a prebiehala pod záštitou starostu mestskej časti,
ktorý podujatie otvoril. Dvojdňový program nabitý jazdením, chillovaním
a dobrým jedlom bol obohatený aj o účasť, autogramiádu a besedu s profe-
sionálnym jazdcom na bmx Bradom Simmsom (USA).

12. 10. 2014 Ťahanovský lesný beh
16. 10. 2014 Jeseň života – Klub Spoločnosti seniorov,

Knižnica pre mládež
22./23. 10. 2014 Stretnutie s jubilantami

v rámci Mesiaca úcty k starším
24. 10. 2014 Mesiac úcty k starším v Klube ZŽS
28. 10. 2014 Oceňovanie darcov krvi

7. 11. 2014 Vianočné kreatívne stretnutie žien
15. 11. 2014 Komunálne voľby
19. 11. 2014 Vianočná detská tvorivá dielňa
5. 12. 2014 Vianočná ochutnávka jedál v Klube ZŽS

12. 12. 2014 Vianočné trhy

Foto: Michal Gedeon

Foto: Michal Gedeon


